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HRVATSKI PLANINARSKI SAVEZ 
 
 

ZAPISNIK 36. REDOVNE SKUPŠTINE  
HRVATSKOG PLANINARSKOG SAVEZA 

održane 8. lipnja 2024. u Zagrebu 
 
Predsjednik HPS-a Darko Berljak sazvao je redovnu sjednicu Skupštine Hrvatskog 
planinarskog saveza (HPS)  u subotu 8. lipnja 2024., s početkom u 11:00 sati, u Sheraton 
Zagreb hotelu u Zagrebu, Kneza Borne 2, s predloženim dnevnim redom od 12 točaka. 
Poziv na sjednicu Skupštine objavljen je 3. svibnja 2024. na mrežnoj stranici HPS-a i upućen 
poštom svim punopravnim članicama HPS-a s priloženim evidencijskim listićem za 
predstavnika udruge. Pisani materijali upućeni su 21. svibnja 2024. na službene adrese 
elektroničke pošte svih punopravnih članica HPS-a na domeni hps.hr. 
 
Popis prisutnih predstavnika udruga članica HPS-a na 36. sjednici Skupštine HPS-a nalazi se 
u prilogu ovog zapisnika. 
 
 
1. Otvaranje Skupštine i izbor radnih tijela Skupštine 
 
Skupština je započela u 11:30 sati intoniranjem hrvatske himne "Lijepa naša domovino". 
Predsjednik HPS-a Darko Berljak otvara sjednicu, pozdravlja prisutne te na početku poziva 
da se minutom šutnje oda počast preminulom počasnom članu HPS-a Željku Poljaku i svim 
planinarima preminulim u proteklom razdoblju. 
Predsjednik HPS-a Darko Berljak predlaže izbor radnih tijela Skupštine u sljedećem sastavu: 

• Verifikacijska komisija: Goran Bašić (PD Dilj gora, Slavonski Brod), Jadranko Šeper 
(HPD Jastrebarsko, Jastrebarsko) i Zdenko Trninić (HPD Klek, Ogulin) 

• Zapisničar: Davor Rogina (HPD Kunagora, Pregrada) 
• Ovjerovitelji zapisnika: Ivana Ćorić (HPD Gorščica, Zagreb) i Hrvoje Gold (HPD 

Vihor, Zagreb) 
Predsjednik Berljak daje na glasovanje izneseni prijedlog, a Skupština jednoglasno prihvaća 
takav sastav radnih tijela Skupštine. 
Predstavnici planinarskih udruga u Skupštini također jednoglasno prihvaćaju predloženi 
dnevni red. 
Nakon usvajanja dnevnog reda na velikom platnu u dvorani prikazan je prigodan promotivni 
video film „150 godina organiziranog planinarstva u Hrvatskoj“. 
 
 
2. Verifikacija predstavnika u Skupštini HPS-a  
 
Goran Bašić (PD Dilj gora, Slavonski Brod) u ime Verifikacijske komisije izvješćuje da na dan 
Skupštine Savez ima 341 punopravnu članicu. Skupštini je prema ovjerenim evidencijskim 
listićima pristupilo 82 predstavnika te ona u skladu sa člankom 32. Statuta HPS-a ima 
legitimitet za donošenje pravovaljanih odluka. Za donošenje odluka potrebna je natpolovična 
većina od broja prisutnih predstavnika, odnosno barem 42 istovjetna glasa.  
Izvještaj Verifikacijske komisije prihvaća se jednoglasno. 
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3. Programsko izvješće o radu HPS-a u 2023. godini 
 
Predsjednik HPS-a Darko Berljak iznosi sažeto izvješće o radu Saveza u protekloj godini s 
osvrtom na glavne izazove i najvažnija ostvarenja. Navodi da je pisano izvješće, koje je 
objavljeno u pisanim materijalima, sažeta sinteza aktivnosti koje su provodili Izvršni odbor, 
dužnosnici, komisije i Ured HPS-a u prošloj godini. Planirane aktivnosti ostvarivale su se kroz 
brojne pojedinačne akcije, u skladu s odlukama donesenim na sjednicama Izvršnog odbora 
Saveza i stručnih komisija, uz financijska ulaganja prema usvojenom financijskom planu. 
Berljak posebno ističe postignuća proizašla iz djelovanja HPS-a u državnim i javnim tijelima. 
U prošloj godini osobito je bila intenzivna suradnja s Ministarstvom turizma i sporta u provedbi 
projekta „Sigurna i održiva planinarska infrastruktura“. Taj HPS-ov projekt omogućio je dosad 
najveća ulaganja u planinarsku infrastrukturu od 428.694 eura, a ujedno je potaknuo 
planinarske udruge na intenzivniji angažman na ispunjenju javnog interesa unaprjeđenja 
sigurnosti planinarenja. Na taj način u 2023. godini uređeno je više od 1700 kilometara 
planinarskih putova i 24 planinarska objekta. Imajući u vidu vrlo pozitivne ocjene Ministarstva 
turizma i sporta o provedenim projektnim aktivnostima, priređena je i predana prijava za novi 
projekt te su se ulaganja u planinarsku infrastrukturu nastavila i u 2024. godini, s novom 
potporom od 398.200 eura za te namjene, a u projekciji proračuna za 2025. također su 
predviđena sredstva za te namjene. U protekloj godini dovršen je također i projekt „Uređenje 
planinarskih skloništa unutar nacionalnih parkova Sjeverni Velebit, Paklenica te parkova 
prirode Velebit, Biokovo i Dinara“ u vrijednosti od 66.300 eura, koji je bio sufinanciran 
sredstvima Fonda za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost i HGSS-a. Projektom je bilo 
obuhvaćeno elektroenergetsko opremanje 15 skloništa i drugi radovi. Uz pribavljenu donaciju 
od 225.000 eura iz Danske sagrađeno je i svečano otvoreno planinarsko sklonište Kremenjak 
na Učki koje je prepoznatljivo po jedinstvenom dizajnu, a koje je ujedno omogućilo odmor na 
dugačkoj dionici Istarskog planinarskog puta. 
Predsjednik Berljak podsjeća na okolnosti donošenja novoga Zakona o upravljanju 
nekretninama i pokretninama u vlasništvu Republike Hrvatske u koji su bez konzultacija i 
prethodne procjene učinka bile predviđene odredbe po kojima bi se planinarski domovi davali 
u koncesije ugostiteljima uz neke vrlo nestvarne iznose najamnine. Pritom je bila potpuno 
zanemarena osnovna svrha planinarskih objekata da pružaju sigurnost planinarima, a 
istodobno i grubo ignorirana nezamjenjiva uloga planinarskih udruga i sva naša ulaganja u 
planinarske objekte. Na temelju činjenica, zapažanja i prijedloga koje je HPS iznosio u 
savjetovanju i na sastancima s predstavnicima ministarstava prostornog uređenja, 
graditeljstva i državne imovine, gospodarstva i održivog razvoja te turizma i sporta, HPS se 
izborio za zakonsko rješenje kojim se planinarskim udrugama jamči korištenje objekata uz 
ugovore koji se zaključuju na neodređeno vrijeme i bez naknade, pri čemu su investicijska 
ulaganja i osiguranje objekata definirani kao obveza ministarstva nadležnog za državnu 
imovinu i javnih ustanova koje upravljaju nacionalnim parkovima i parkovima prirode. 
U raspravi o ovoj temi Marin Perković (Planinarski savez Dubrovačko-neretvanske županije) 
opširno iznosi svoja viđenja o razvoju planinarstva i turizma na Mljetu i nezadovoljavajućem 
odnosu uprave Nacionalnog parka Mljet prema PD-u Mljet i njegovoj obitelji. Budući da u 
raspravi Marina Perkovića nije iznesena nijedna činjenica niti zapažanje o programskom 
izvještaju koji je tema ove točke dnevnog reda predstavnik Planinarskog saveza Dubrovačko-
neretvanske županije upozoren je na kršenje Poslovnika o radu Skupštine. 
Nakon zaključenja rasprave, Programski izvještaj o radu HPS-a u protekloj godini prihvaća se 
s 81 glasom „za“, uz jedan glas „protiv“. 
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4. Financijski izvještaj HPS-a za 2023. godinu  
 
Glavni tajnik HPS-a Alan Čaplar daje sažetak financijskog izvještaja za 2023., koji su udruge 
članice HPS-a u pisanom obliku primile u pisanim materijalima. Navodi kako je zbog uplate 
sredstava Ministarstva turizma i sporta za projekt Sigurna i održiva planinarska infrastruktura 
u prosincu 2022. došlo do znatnijeg povećanja prihodovne strane proračuna u odnosu na 
izvorno očekivane i planirane iznose iz Financijskog plana koji je bio usvojen na 34. sjednici 
Skupštine HPS-a 2022., pa su na idućoj 35. sjednici Skupštine HPS-a 20. svibnja 2023. 
predložene i usvojene izmjene i dopune Financijskog plana. Financijskim planom za 2023. 
bilo je tako predviđeno 738.443 eura prihoda i 784.896 eura rashoda. 
Ostvareni prihod u 2023. godini bio je 781.521,09 eura odnosno za 43.088,09 eura ili 5,8 % 
veći od planiranog, a rashod je bio 700.491,25 eura, odnosno za 84.404,92 ili 10,8% manji od 
planiranog te je poslovna godina završena s 81.029,84 eura viška prihoda nad rashodima. Na 
taj nesrazmjer između planiranih i ostvarenih prihoda i rashoda najviše je utjecala dinamika 
korištenja sredstava Ministarstva turizma i sporta za provedbu projekta Sigurna i održiva 
planinarska infrastruktura, koja se ne podudara s financijskom godinom, kao i činjenica da se 
ulaganja u objekte računovodstveno knjiže kao osnovno sredstvo s dugotrajnom 
amortizacijom u idućim godinama. Osim toga, povećanjem vlastitih prihoda od planinarskih 
djelatnosti te od prodaje planinarske literature pribavljena su sredstva veća od izvorno 
planiranih i iskazanih u tim stavkama u Financijskom planu. U takvim okolnostima, unatoč 
inflaciji i poskupljenjima HPS nije poskupljivao cijenu članske markice, već ju je naprotiv kod 
zaokruživanja na eure zaokružio na niže iznose od 2,60 € i 4,60 €. Slično tako, pretplata na 
Hrvatski planinar već je godinama 150 kuna odnosno 19,90 eura, kako bi časopis bio čim 
pristupačniji čitateljima. Čaplar ističe da su sredstva Hrvatskog olimpijskog odbora za redovne 
programe HPS-a u planinarstvu ostvarena u 99,0% iznosa, po čemu se HPS ubraja među 
nacionalne saveze s najvišom stopom realizacije u HOO-u. Obveza poreza na dobit 
ostvarenu od prihoda od gospodarskih djelatnosti u 2023. iznosila je 2213,14 eura te je u 
cijelosti podmirena. 
Financijski izvještaj HPS-a za prošlu godinu pregledala je i nezavisna revizijska tvrtka te 
utvrdila da u poslovanju i računovodstvu nema nepravilnosti. 
Zaključno, Čaplar navodi da je financijsko poslovanje u 2023. bilo rekordno po visini prihoda, 
po broju poslovnih događaja i po ostvarenom saldu. Cijeli proračun je u godinu dana doslovno 
udvostručen, a takvo uspješno poslovanje omogućuje i daljnja još veća ulaganja u sve naše 
djelatnosti. 
Izneseni Financijski izvještaj HPS-a za 2023. godinu prihvaća se jednoglasno. 
 
 
5. Izvještaj Nadzornog odbora HPS-a 
 
Predsjednik Nadzornog odbora Hrvoje Kraljević podnosi izvješće Nadzornog odbora o radu 
u razdoblju od prethodne Skupštine. Članovi Nadzornog odbora redovito su pratili rad 
Izvršnog odbora i drugih tijela Saveza. Detaljno izvješće Nadzornog odbora poslano je 
članicama Saveza u pisanim materijalima, gdje je opisan nadzor materijalnog i financijskog 
poslovanja HPS-a, provedbe programa, rad tijela i stručnih službi te kako su se primjenjivali 
opći i organizacijski akti, zaključci Skupštine i Izvršnog odbora te drugih radnih tijela, komisija 
i odbora. Kraljević napominje da su ostvareni značajni infrastrukturni projekti te da su 
podneseni i pozitivno ocijenjeni svi potrebni izvještaji u vezi s time. Takođe navodi da su svi 
odnosi između dužnosnika, tijela i zaposlenika HPS-a bili kolegijalni, korektni i usmjereni na 
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postizanje što boljih rezultata. Rad Saveza bio je usklađen sa zakonima, Statutom i drugim 
aktima HPS-a. Nadzorni odbor ocjenjuje rad Saveza vrlo uspješnim. 
Izvještaj Nadzornog odbora prihvaća se jednoglasno. 
 
 
 
6. Izvještaj Suda časti HPS-a 
 
Predsjednik HPS-a Darko Berljak navodi da se pisano izvješće Suda časti nalazi u pisanim 
materijalima. Budući da nije bilo nikakvih postupaka predlaže da se pisano izvješće usvoji u 
predloženom obliku. 
Izvještaj Suda časti prihvaća se jednoglasno. 
 
 
7. Obilježavanje 150. obljetnice organiziranog planinarstva u Hrvatskoj 
 
U povodu 150. obljetnice organiziranog planinarstva u Hrvatskoj predsjednik HPS-a Darko 
Berljak daje sažet osvrt na osnivanje Hrvatskog planinarskog društva 1874. godine, na 150 
godina organiziranog planinarstva i na aktivnosti kojima se obilježava 150. obljetnica. Osobito 
ističe glavne povijesne činjenice o razvoju i postignućima organiziranog planinarstva te 
zahvaljuje planinarskim udrugama na njihovom sudjelovanju i suradnji u dosadašnjim 
akcijama obilježavanja 150. obljetnice organiziranog planinarstva. Podsjeća da je početkom 
godine izvedena uspješna alpinistička ekspedicija u Patagoniju i da je u subotu 13. travnja 
održan uspon na Klek kod Ogulina u spomen na susret prije 150 godina kada je na tom 
mjestu inicirano osnivanje HPD-a. Na usponu na Klek sudjelovalo je 2000 planinara, među 
kojima i predsjednik Republike Hrvatske te je izvedena atraktivna helikopterska pokazna 
vježba HGSS-a. Sredinom svibnja u Nacionalnom parku Paklenica na Velebitu HPS je 
ugostio nacionalne planinarske saveze iz svih europskih zemalja kao domaćin glavne 
skupštine Europske unije planinarskih saveza. Povod EUMA-e da organizaciju tog središnjeg 
godišnjeg planinarskog događaja u Europi povjeri HPS-u bila je upravo 150. obljetnica 
planinarstva u Hrvatskoj i činjenica da je djelovanje našeg Saveza prepoznato i veoma 
cijenjeno u EUMA-i. Vodstvo EUMA-e kao i predstavnici planinarskih saveza iz cijele Europe 
čestitali su HPS-u na 150. obljetnici i pohvalili izvrsnu organizaciju i domaćinstvo. Izdana je i 
dvojezična monografija Planine/Mountains, u kojoj su predstavljene naše planine, razvoj 
organiziranog planinarstva u Hrvatskoj te postignuća u planinarskim djelatnostima 
organiziranim u HPS-u. 
Predsjednik Berljak poziva sve planinarske udruge i na sudjelovanje u idućim aktivnostima, 
osobito u otvorenju planinarske obilaznice na Dinari 14. rujna 2024. i svečanoj akademiji koja 
će se održati 15. listopada, točno na dan osnivanja HPD-a, u Kazalištu Kerempuh u Zagrebu. 
 
 
8. Informacije o upravljanju planinarskim objektima 
 
Glavni tajnik HPS-a Alan Čaplar sažeto iznosi informativni pregled o stanju i statusu 
planinarskih objekata, navodeći glavne izazove i postignuta zakonska rješenja vezano uz 
donošenje Zakona o upravljanju nekretninama i pokretninama u vlasništvu Republike 
Hrvatske. Naglašava da je, imajući u vidu izgledno štetne posljedice izvorno predloženog 
zakonskog rješenja na sigurnost planinarenja i održivost planinarskih objekata, HPS u e-
savjetovanju i na nizu sastanaka s nadležnim ministarstvima tijekom jeseni 2023. ukazao na 
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važne činjenice i nedostatke predloženog zakonskog teksta i predložio konstruktivna rješenja 
za održivo funkcioniranje planinarskih objekata. Stajališta HPS-a o tim pitanjima bila su 
utvrđena odlukama Izvršnog odbora i zaključcima Tematskog savjetovanja s upravljačima 
planinarskih objekata održanog 28. listopada 2023. u sjedištu HPS-a. 
Upoznato s činjenicama i argumentima HPS-a Ministarstvo prostornog uređenja, graditeljstva 
i državne imovine izmijenilo je prijedlog zakonskog teksta te je upravljanje planinarskim 
objektima uređeno na način da je planinarskim udrugama koje se neposredno skrbe o 
planinarskim objektima zajamčeno daljnje korištenje objekta temeljem ugovora o korištenju i 
održavanju zaključenih na neodređeno vrijeme i bez naknade. Uz ostalo, zakonskim tekstom 
definirane su sve vrste planinarskih objekata te njihova osnovna funkcija sigurnosti te boravka 
i odmora planinara i drugih posjetitelja, kao i obveze pružatelja ugostiteljskih usluga prehrane 
i pića da planinarima i drugim posjetiteljima omoguće korištenje vanjskih i unutrašnjih 
sadržaja u planinarskom domu neovisno o tome koriste li njihove usluge prehrane, pića i 
napitaka. Iz poslova upravljanja planinarskim objektima uklonjene su županije, a javne 
ustanove i ministarstvo nadležno za državnu imovinu zakonom dobile su izričitu zakonsku 
obvezu investicijskog održavanja planinarskih objekata. Tijekom saborske procedure, također 
na prijedlog HPS-a, ispravljeno je više nomotehničkih slabosti i nejasnih odredbi, a u zakonski 
tekst unesena je i izričita obveza javnih ustanova odnosno ministarstva nadležnog za državnu 
imovinu da osiguraju planinarske objekte koji se nalaze na zemljištu uknjiženom kao 
vlasništvo Republike Hrvatske. 
HPS je od planinarskih udruga prikupio podatke o planinarskim objektima i u ožujku 2024. 
izvršio svoju zakonsku obvezu dostave podataka ministarstvu nadležnom za državnu imovinu 
i javnim ustanovama nacionalnih parkova i parkova prirorde. Također je u HPS-u izrađen i 
dostavljen predložak tipskog ugovora o korištenju i održavanju planinarskog objekta koji je 
prikladan i primjenjiv za funkcionalno uređenje odnosa između Zakonom definiranih tijela 
upravljanja, kao i formalnim i običajnim pravilima HPS-a koja se desetljećima primjenjuju za 
sve planinarske objekte u Republici Hrvatskoj. 
Čaplar podsjeća da predmet ovoga zakona nije bilo pitanje vlasništva nego jedino upravljanje 
nekretninama tako da se zakonom nije niti moglo rješavati vlasništvo planinarskih domova, 
kako se to ponegdje krivo tumačilo. Naglašava da kao ni prije, ni sada nema nikakve zapreke 
da sve udruge koje raspolažu relevantnom dokumentacijom pokrenu postupak za upis 
svojega vlasništva u zemljišne knjige.  
Zaključno, Čaplar navodi da je umjesto velikih najamnina i nemogućih uvjeta zakupa 
postignuto sklapanje ugovora s planinarskim udrugama na neodređeno vrijeme i bez 
naknade, uz zakonski definiranu obvezu državnih i javnih tijela na investicijsko održavanje i 
plaćanje osiguranja te konkretna jamstva da će planinarski objekti biti i dalje u funkciji 
planinarstva, te zahvaljuje planinarskim udrugama na potpori iskazanoj tijekom e-savjetovanja 
i donošenja Zakona. 
 
 
9. Donošenje pravilnika 
 
Predsjednik Izvršnog odbora HPS-a Igor Eterović predstavlja prijedloge pravilnika komisija 
za speleologiju, za planinarske putove, za zaštitu prirode, za alpinizam, Pravilnika o dodjeli 
priznanja HPS-a i Pravilnika o sustavu natjecanja u HPS-u. Naglašava da su prijedlozi 
pripremljeni na inicijativu nadležnih komisija i u dogovoru s njima te da u novim pravilnicima 
nema drastičnih promjena. Predloženi pravilnici sadrže manje izmjene kojima se na precizniji i 
jasniji način uređuje funkcioniranje tih komisija, a poboljšano je i nekoliko odredbi koje su 
izazivale nejasnoće i oprečna tumačenja. Novost je prijedlog pravilnika o sustavu natjecanja 
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koji se donosi radi ispunjenja obveze koji prema Zakonu o sportu imaju nacionalni sportski 
savezi. Navodi da uz niz rekrativnih djelatnosti, u HPS-u danas postoje organizirana 
natjecanja u lednom penjanju, pri čemu niz pitanja koja se odnose na sustav natjecanja i 
njihovu organizaciju i realizaciju dosad nije bio uređen nekim općim aktom. 
Za raspravu o ovoj temi prijavili su se Vladimir Mesarić (HGSS Stanica Zagreb) i Marin 
Perković (Planinarski savez Dubrovačko-neretvarnske županije). Vladimir Mesarić navodi da 
je u obrazloženju Igora Eterovića dobio odgovore na sva pitanja koja je planirao postaviti te 
odustaje od rasprave. Marin Perković također odustaje od rasprave. 
Predsjednik HPS-a Darko Berljak predlaže usvajanje Pravilnika o sustavu natjecanja u HPS-
u, Pravilnika Komisije za alpinizam HPS-a, Pravilnika Komisije za zaštitu planinske prirode 
HPS-a, Pravilnika Komisije za planinarske putove HPS-a, Pravilnika Komisije za speleologiju 
HPS-a i Pravilnika o dodjeli priznanja HPS-a. 
Svi predloženi pravilnici prihvaćeni su jednoglasno. 
 
 
10. Program rada HPS-a za 2025. 
 
Program rada u 2025. godini sažeto predstavlja predsjednik Izvršnog odbora HPS-a Igor 
Eterović. Navodi da je program utemeljen na ciljevima Saveza utvrđenim člankom 14. 
Statuta HPS-a te je usmjeren na razvoj svih djelatnosti navedenih u članku 16. Statuta HPS-
a. Izvršni odbor posebno je vodio računa o tome da bude usklađen sa Strategijom razvoja 
hrvatskog planinarstva 2015. – 2025. koju je na sjednici 2015. donijela Skupština, a također i 
sa potrebama iskazanim kroz rad tijela, komisija i udruga u HPS-u. Program sadrži cjeline u 
kojima su detaljno razrađene organizacijske zadaće i zadaće za stručne komisije Saveza. 
Među organizacijskim zadaćama naglasak je na razvoju članstva, planinarske infrastrukture, 
promidžbi, skrbi za sigurnost u planinama, unaprjeđenju rada tijela i komisija HPS-a te na 
intenzivnoj suradnji s udrugama članicama HPS-a na rješavanju pitanja od njihovog interesa. 
U cjelini koja se odnosi na programske zadaće u stručnim djelatnostima zadane su konkretne 
zadaće i ostvarenja koja je potrebno postići kroz rad stručnih komisija. Eterović ukazuje da su 
kvalitetnom suradnjom s Ministarstvom turizma i sporta osigurana sredstva za znatna 
ulaganja u planinarske putove i objekte, što obvezuje cijeli HPS i sve planinarske udruge da i 
dalje organizirano i angažirano ispunjavaju svoje zadaće na uređenju i unaprjeđenju 
planinarske infrastrukture. 
Program rada prihvaća se jednoglasno. 
 
 
11. Financijski plan HPS-a za 2025. godinu 
 
Glavni tajnik HPS-a Alan Čaplar sažeto predstavlja prijedlog godišnjeg financijskog plana 
Saveza za 2025. godinu, koji su predstavnici u Skupštini dobili u pisanim materijalima za 
Skupštinu. 
Prijedlog financijskog plana razmatran je na dvije sjednice Izvršnog odbora i to tijelo ga je 20. 
svibnja utvrdilo i uputilo ovoj Skupštini. Financijski plan za 2025. godinu napravljen je prema 
uputama koje propisuje Pravilnik o sustavu financijskog upravljanja i kontrola te izradi i 
izvršavanju financijskih planova neprofitnih organizacija. Za iduću godinu planiraju se prihodi 
od 800.000 eura i rashodi od 840.000 eura. Takvo povećanje proračuna većim dijelom 
proizlazi iz stalnog povišenja prihoda od članarina, prodaje literature i školarina za tečaje 
kojima je HPS organizator, no najveća povećanja prihoda planirana su na pozicijama 
namjenskih donacija od projekata uređenja planinarske infrastrukture. Prihodi i rashodi nisu 



 
 

7 
 

međusobno uravnoteženi jer je u proteklim godinama zbog niza okolnosti i uspješne provedbe 
projekata uvijek bio ostvaren višak prihoda nad rashodima, odnosno akumulirana su sredstva 
koja omogućavaju daljnja veća ulaganja. Čaplar posebno ističe da će se nastaviti i povećati 
ulaganja u obnovu i održavanje planinarske infrastrukture. Među ostalim, u financijskom planu 
za 2025. predviđeno je i daljnje povećanje ulaganja u rad stručnih komisija, pri čemu će se na 
svim razinama, kao i dosad, posebno voditi računa o tome da se sredstva ulažu strogo 
namjenski i usklađeno s godišnjim financijskim planom.  
Skupština jednoglasno prihvaća Financijski plan za 2025. godinu. 
 
 
12. Pitanja i prijedlozi  
 
Anton Bikić (Planinarski savez Zagreba) pohvaljuje sva izvješća i rad HPS-a te iznosi 
zapažanja o obvezama i problemima koje planinarske udruge imaju kod uređivanja 
planinarskih putova. Smatra da su upitne neke odredbe ugovora između planinarskih udruga i 
HPS-a te iznosi mišljenje da bi od Ministarstva turizma i sporta trebalo tražiti drugačiji model 
financiranja i da bi trebalo bolje organizirati distribuciju materijala, alata i pribora za uređivanje 
putova. 
Glavni tajnik HPS-a i voditelj projekta „Sigurna i održiva planinarska infrastruktura“ Alan 
Čaplar podsjeća da je skrb o putovima trajna obveza planinarskih udruga članica HPS-a koju 
su udruge preuzele trasiranjem i prvim markiranjem pojedinog planinarskog puta a ne 
ugovorom o korištenju potpore koji su sklopile s HPS-om. Napominje da je 2020. po prvi put 
nekim javim aktom HPS-u i planinarskim udrugama povjerena izričita ovlast da uređuju 
planinarske putove sukladno knjizi standarda koju utvrđuje HPS. Čaplar također navodi da je 
uoči sklapanja sporazuma o dugoročnoj suradnji i ugovora o potpori s HPS-om Ministarstvo 
turizma i sporta od Ureda za udruge Vlade RH zatražilo i pribavilo posebno odobrenje za 
izravno ugovaranje potpore za uređivanje planinarske infrastrukture s HPS-om uz uvjete 
kojima se jamči transparentno namjensko korištenje javnih sredstava, a što ovaj model čini 
znatno učinkovitijim od drugih modela financiranja udruga putem javnih natječaja. Među 
ostalim, upravo s ciljem osiguranja transparentnog i namjenskog korištenja sredstava 
određeno je da se sva plaćanja prema dobavljačima i fizičkim osobama moraju obavljati 
izravno s računa HPS-a, a naknade za rad markacista su definirane u maksimalnim iznosima 
za takvu vrstu poslova. Ti uvjeti sadržani su u ugovorima za projekt Sigurna i održiva 
planinarska infrastruktura, koji su temeljito pregledani i odobreni od nadležnih institucija. 
Čaplar na kraju poziva udruge da i dalje iskazuju svoje potrebe za uređenje planinarske 
infrastrukture te da u rješavanju svih pitanja aktivno surađuju s Izvršnim odborom, komisijama 
i djelatnicima HPS-a. 
 
Skupština je završena u 13:25 sati, a svi okupljeni pozvani su na druženje uz prigodni 
domjenak ispred dvorane. 
 
 
Zapisničar: Davor Rogina 
 
Ovjerovitelji zapisnika: Ivana Ćorić i Hrvoje Gold 


	Popis prisutnih predstavnika udruga članica HPS-a na 36. sjednici Skupštine HPS-a nalazi se u prilogu ovog zapisnika.

